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Tarhos Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

2009. január 27-én megtartott soron következő 
testületi üléséről 

  
  

Jelen vannak:             Hornok Sándor polgármester 
                                   Bunta Ferenc képviselő 
                                   Dolog Györgyné képviselő 
                                   Dolog Péter képviselő 
                                   Dr. Halász István László képviselő 
                                   Szilágyi Anikó képviselő 
                                   Dr. Olasz Imréné dr. körjegyző 
  
Meghívott vendég: Erdős Norbert országgyűlési képviselő 

  
Jegyzőkönyvvezető: Lipcsei Jánosné 
  
Bejelentetten távol: Papp József képviselő 
                                         Molnár István képviselő 
  
Igazolatlanul távol:   --- 

  
Hornok Sándor polgármester köszönti a megjelent képviselő-testületi tagokat, üdvözli Erdős Norbert országgyűlési képviselőt. Megállapítja, hogy a képviselő-
testületi ülés határozatképes. 
  
Jegyzőkönyv hitelesítőknek Dolog Györgyné és Szilágyi Anikó képviselőket javasolja. 
  
Kéri a képviselő-testületet, hogy a hitelesítők személyéről szavazzanak. 
  
Tarhos Község Önkormányzata 6 igen szavazattal a jegyzőkönyv hitelesítők személyére tett javaslatot elfogadja. 
  
Hornok Sándor: mielőtt ismerteti a napirendi pontokat, javasolja, hogy 5. napirendi pontként vegyék fel tárgyalásra a szociális igazgatásról szóló rendelet 
módosítását. 
  
Napirendi pontok: 
  

1.      A Képviselő-testület 2009. I. félévi Munkatervének elfogadása 
Előadó: Hornok Sándor polgármester 

  
2.      2009. évi vízdíjrendelet elfogadása 

Előadó: Hornok Sándor polgármester 
  

3.      Rekonstrukciós együttműködési szerződés a Békés Megyei Vízművek és a Társaság részvényesei között. 
Előadó: Hornok Sándor polgármester 

  
4.      Békési Kistérségi Iskola alapító okiratának módosítása 

Előadó: Hornok Sándor polgármester 
  

5.      A szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló rendelet módosítása 
Előadó: Dr. Olasz Imréné dr. körjegyző 

  
Bejelentések 
  
Hornok Sándor polgármester kéri a képviselő-testületet, hogy a napirendi pontokról szavazzanak. 
  
Tarhos Község Önkormányzata Képviselő-testülete 6 igen szavazattal a napirendi pontokat elfogadja megtárgyalásra. 
  
1./ Napirend: A képviselő-testület 2009. I. félévi Munkatervének elfogadása 
                       Előadó: Hornok Sándor polgármester 
  
Hornok Sándor: elkészítette a 2009. I. félévére vonatkozó munkatervet. Van-e kérdés, kiegészítés? 
  
Bunta Ferenc: március és május között nincs testületi ülés és véleménye szerint jó lenne minden hónapban egy ülést tartani. 
  
Hornok Sándor: ha van téma, akkor lehet ülést betervezni. Soron kívüli ülést úgy is fognak tartani. 
  
Bunta Ferenc: konkrét témája nincs, viszont hosszúnak tartja a két hónapot. 
  
Dr. Halász István László: soron kívüli ülést úgy is fognak tartani, ha lesz téma. 
  
Hornok Sándor kéri a képviselő-testületet, hogy Bunta Ferenc módosító indítványáról szavazzanak. 
  
Tarhos Község Önkormányzata Képviselő-testülete 1 igen és 2 nem szavazattal, 3 tartózkodás mellett Bunta Ferenc képviselő módosító indítványát 
elutasítja. 
  
Bunta Ferenc: nem látja a munkatervben a tanyagondnoki beszámolót, ezért javasolja, hogy a március 24-i ülés 5 napirendjeként vegyék fel. 
  
Hornok Sándor: van-e még kiegészítés? 
  
Egyéb kiegészítés nem hangzik el. 
  
Hornok Sándor polgármester kéri a képviselő-testületet, hogy a Bunta Ferenc képviselő által indítványozott módosítással együtt a képviselő-testület 2009. I. 
félévi Munkatervéről szavazzanak. 
  
Tarhos Község Önkormányzata Képviselő-testülete 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
  
1/2009. (I. 27.) határozat: 

Tarhos Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
                2009. I. félévi  MUNKATERVE 
  
2009. JANUÁR 27. 

1.      A Képviselő-testület 2009. I. félévi Munkatervének elfogadása 



Előadó: Hornok Sándor polgármester 
2.      2009. évi vízdíjrendelet elfogadása 

Előadó: Hornok Sándor polgármester 
  

3.      Rekonstrukciós együttműködési szerződés a Békés Megyei Vízművek és a Társaság részvényesei között. 
Előadó: Hornok Sándor polgármester 

  
4.      Békési Kistérségi Iskola alapító okiratának módosítása 

Előadó: Hornok Sándor polgármester 
  

5.      A szociális igazgatásról szóló rendelet módosítása 
Előadó: Dr. Olasz Imréné dr. körjegyző 

  
Bejelentések 
  
2009.  FEBRUÁR 10. 
  

1.      A 2009. évi költségvetés előkészítése, I. fordulóban történő részletes vitája 
Előadó: Hornok Sándor polgármester 

2.      Szociális rendelet módosítása 
Előadó: Dr. Olasz Imréné dr. körjegyző 

  
Bejelentések 
  
2009. FEBRUÁR 24. 
  

1.      A 2009. évi költségvetés elfogadása 
Előadó: Hornok Sándor polgármester 

  
2.      A 2008. II. félévi költségvetési előirányzat módosítása 

Előadó: Hornok Sándor polgármester 
  
Bejelentések 
  
2009. MÁRCIUS 24. 
  

1.      Beszámoló a 2008. évi költségvetés végrehajtásának teljesítéséről (önkormányzat, körjegyzőség) 
Előadó: Hornok Sándor polgármester 

  
2.      Döntés az ÖNHIKI pályázat benyújtásáról 

Előadó: Hornok Sándor polgármester 
  

3.      Támogatott civilszervezetek beszámolója a 2008. évi ön kormányzat által nyújtott, pénzbeli támogatás felhasználásáról 
Előadó: civilszervezetek képviselői 

  
4.      SZMSZ módosítása 

Előadó: Dr. Olasz Imréné dr. körjegyző 
  

5.      Beszámoló a Tanyagondnoki Szolgálat működéséről 
Előadó: Hornok Sándor polgármester 

  
Bejelentések 
  
2009. MÁJUS 26. 
  

1.      Beszámoló a 2008. évi gyermekjóléti és gyermekvédelmi tevékenységről 
Előadó: Dr. Olasz Imréné dr. körjegyző 

  
  

2.      Beszámoló a Nappali szociális ellátásáról (Idősek Klubja, Házi segítségnyújtás, szociális étkeztetés 
Előadó: Nagy György Miklósné igazgató 

  
Bejelentések 
  
2009. JÚNIUS 30. 
  

1.      Tarhos Iskolájáért Közalapítvány beszámolója 
Előadó: Kuratórium elnöke 

  
2.      Az iskola és óvoda vezetőinek beszámolós a 2008/2009-es tanévről 

Előadó: Szerencsiné Szabó Anna, Kürti Sándorné 
  

3.      Rendeletek felülvizsgálata 
Előadó: Dr. Olasz Imréné dr. körjegyző 

  
Bejelentések 
  
2./ Napirend: 2009. évi vízdíjrendelet elfogadása 
                      Előadó: Hornok Sándor polgármester 
  
Hornok Sándor: a legszembetűnőbb változás a vízdíj 51,- Ft/m3 -rel történő emelkedése. A rekonstrukciós, illetve a hibaelhárítási feladatokat eddig a 
Vízművek saját költségére elvégezte, s ezért bérleti díjat nem fizetett. Megállapodás született a kistelepülések részéről, miszerint a bérleti díjat tegyék félre 
rekonstrukciós feladatokra és a vízdíjat emeljék meg 50,- Ft/m3 + Áfa, mivel a bérleti díj nem fedezi a hálózat felújítási költségeit. El kell fogadni a vízdíjra 
vonatkozó emelést. 
  
Dr. Halász István László: tudomásul kell venni a vízdíj emelését, mást nem lehet tenni. 
  
Bunta Ferenc: egyoldalúnak tartja a módosítást. Tarhoson nem is elavult a rendszer. Soknak tartja az 50 Ft-ot, egy átlagos családnak több ezer forintot fog 
jelenteni. 
  
Dr. Halász István László: döntés kényszerben vannak. 
  
Bunta Ferenc: az önkormányzati vízdíj mennyi volt? 



  
Hornok Sándor: nem tudja megmondani, de véleménye szerint a szolgáltatók árait nem tudják eltéríteni. Arra kell törekedniük, hogy a rekonstrukciós tervben 
foglaltak megvalósuljanak. 
  
Dr. Halász István László: el kell fogadni a rendeletet, csak azt kell kitalálni, hogy a lakosok felé hogyan kommunikálják. 
  
Bunta Ferenc: ő nem fogja megszavazni a rendeletet. 
  
Hornok Sándor: ha nem fogadják el a rendeletet a hatósági vízdíj fog életbe lépni, amely lényegesen magasabb. 
  
Van-e még kérdés, hozzászólás? 
  
Több kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
  
Hornok Sándor polgármester kéri a képviselő-testületet, hogy az ivóvíz-ellátási és szennyvíz-elvezetési szolgáltatás díjainak megállapításáról és a 
szolgáltatások egyes kérdéseiről szóló rendeletről szavazzanak. 
  
Tarhos Község Önkormányzata Képviselő-testülete 5 igen és 1 nem szavazattal az alábbi rendeletet alkotja: 
  
Tarhos Község Önkormányzata Képviselő-testülete 1/2009. (I. 28.) számú rendelete az ivóvíz-ellátási és szennyvíz-elvezetési szolgáltatás díjainak 
megállapításáról és a szolgáltatások egyes kérdéseiről (rendelet teljes szövege a jegyzőkönyv melléklete) 
  

3./ Napirend: Rekonstrukciós együttműködési szerződés a Békés Megyei Vízművek és a Társaság részvényesei között 
                      Előadó: Hornok Sándor polgármester 
  
Hornok Sándor: az előbbi napirendhez kapcsolódik a rekonstrukciós együttműködési szerződés. A szerződés célja, hogy az együttműködő önkormányzatok 
az ivóvíz és szennyvízcsatorna hálózatainak karbantartását, rekonstrukcióját a Vízművek végzi. A települések közötti fontossági sorrendet a Vízmű 
szakemberei állapították meg, melynek Tarhos is része. Nem tartja rossz konstrukciónak. 
  
Van-e kérdés, hozzászólás? 
  
Bunta Ferenc: kié a vagyon, közös? 
  
Hornok Sándor: Tarhos község vagyona kb. 20 millió forint. A bérleti díjat a vagyon arányában kapják félévente. 
  
Dr. Halász István László: tisztázni kellene, hogy mennyi Tarhos község vagyona. 
  
Bunta Ferenc: a rekonstrukciós együttműködési szerződés egy tervezet? 
  
Hornok Sándor: igen, lehet módosító indítványt tenni. Véleménye szerint elég részletes. 
  
Bunta Ferenc: mikor számíthatnak arra, hogy Tarhoson végrehajtják a rekonstrukciót? 
  
Hornok Sándor: a szakemberek eldöntik, hogy mikor kerüljön sor Tarhosra. 
  
Bunta Ferenc: kötelező feladatot rónak az önkormányzatra, s a forrást nem rendelnek hozzá. Melyik a legnagyobb település? 
  
14,29-kor Dr. Halász István László távozik az ülésről. 
  
Dr. Olasz Imréné dr.: az előterjesztés mellékletében le van írva részletesen, hogy melyik településen mikor kerül sor a rekonstrukcióra. Amennyiben nem 
lépnek be a kistelepülések, akkor önállóan a rekonstrukciót nem tudják végrehajtani. A kistelepülések szavazata is egyet ér, mint a nagytelepüléseké, így a 
kistelepüléseket hátrány nem érheti. 
  
14,32-kor Dr. Halász István László visszajön az ülésre. 
  
A vagyonnal kapcsolatban az önkormányzatok évente kapják az értesítést, annak nagysága ismert. 
Hornok Sándor: van-e még kérdés, hozzászólás? 
  
Több kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
  
Hornok Sándor polgármester kéri a képviselő-testületet, hogy a Békés Megyei Vízművek és a Társaság részvényesei közötti Rekonstrukciós együttműködési 
szerződésről szavazzanak. 
  
Tarhos Község Önkormányzata Képviselő-testülete 5 igen szavazattal 1 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozza: 
  
2./2009. (I. 27.) határozat: 
  
  
  
  
4./ Napirend: Békési Kistérségi Iskola alapító okiratának módosítása 
                       Előadó: Hornok Sándor polgármester 
  
Hornok Sándor: a Békési Kistérségi Iskola alapító okiratának módosítása egyéb feladatok elvégzése miatt vált szükségessé. Van-e kérdés, hozzászólás? 
  
Kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
  
Hornok Sándor polgármester kéri a képviselő-testületet, hogy a békési Kistérségi Általános Iskola alapító okiratának módosításáról szavazzanak. 
  
Tarhos Község Önkormányzata Képviselő-testülete 5 igen szavazattal 1 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozza: 
  
3/2009. (I. 27.) határozat: 
Tarhos Község Képviselő-testülete a Békési Kistérségi Intézményfenntartó Társulás Tagtelepüléseként a Békési Kistérségi Általános Iskola, Alapfokú 
Művészeti Iskola és Egységes Pedagógiai Szakszolgálat alapító okiratát a társtelepülések egyetértésével az alábbiak szerint módosítja: 

1.      Az alapító okirat 2. e.) és 3. pontjában a Békési Kistérségi Iskolafenntartó Társulás megnevezést Békési Kistérségi Intézményfenntartó Társulás 
megnevezésre javítja. 
  

2.      Az alapító okirat 7. pontjában (intézményi feladatok) „a sajátos nevelési igényű, különleges gondozásban részesülő tanulási, magatartási, 
pszichés zavarokkal küzdők, enyhe fokban fogyatékkal élő tanulók ellátása az autisták kivételével" francia bekezdést a „sajátos nevelési igényű, 
tanulási, magatartási, pszichés zavarokkal küzdők és enyhe fokban értelmi, mozgás, beszéd, hallás és egyéb fogyatékos sajátos nevelési igényű 
gyermekek különleges gondozása az autista kivételével" francia bekezdésre módosítja. 

  



3.      Az alapító okirat 8. pontja „A tagintézmény vezetője vezető beosztású dolgozó, az intézmény vezetője nevezi ki határozatlan időre a 
tagintézmény székhelye szerinti település önkormányzata véleményének kikérésével" francia bekezdés „A tagintézmény vezetője vezető 
beosztású dolgozó, az Igazgatótanács nevezi ki 5 év határozott időre, a tagintézmény székhelye szerinti település önkormányzata véleményének 
kikérésével" szövegre módosul. 

Határidő: intézkedésre azonnal 
Felelős: Hornok Sándor polgármester 
  
5./ Napirend: A szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló rendelet módosítása 
                       Előadó: Dr. Olasz Imréné dr. körjegyző 
  
Hornok Sándor: a szociális rendelet módosítása a szociális törvényen alapuló változás, mely a foglalkoztatással kapcsolatos. 
  
Bunta Ferenc: konkrétan mik a lényeges változások? 
  
Hornok Sándor: a szigorítások vannak a segélyezést illetően. Most már nem csak az önkormányzattal, munkaügyi központtal kell együttműködni, hanem a 
családsegítő szolgálattal is. 
  
Dr. Olasz Imréné dr.: a rendszeres szociális segélyezés lett megbontva, az egyik rész az aktív korúak ellátása, a másik rész maradt a rendszeres szociális 
segély. 
  
Hornok Sándor: foglalkoztatási tervet kell készíteni a segélyezettek foglalkoztatására. Amennyiben a segélyezettek nem működnek együtt, akkor a szociális 
segély folyósítását szünetelteti az önkormányzat, illetve társadalombiztosítási ellátást sem kaphat.  Úgy gondolja, hogy mindenki foglalkoztatására lesz 
lehetőség, elsősorban 6 órás foglalkoztatásban gondolkodik.  Olyan munkát tudnak majd biztosítani, amelyhez szakértelem nem szükséges pl. csatorna 
tisztítása. Az önkormányzatok finanszírozása kedvező, a rendszeres szociális segélyezetteknél 90 %-ot, a rendelkezésre állási támogatásban részesülőknél 
80 %-ot, a közcélú foglalkoztatás esetén a munkabér és közteher 95 %-át finanszírozzák. 
  
Dr. Olasz Imréné dr.: tájékoztatásul elmondja, hogy amennyiben nem lesz meg áprilisig a foglalkoztatási terv, úgy az önkormányzat nem kapja meg a 
normatívát. 
  
Van-e még kérdés? 
  
Kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
  
Hornok Sándor polgármester kéri a képviselő-testületet, hogy a szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló rendelet-tervezetről szavazzanak. 
  
Tarhos Község Önkormányzata Képviselő-testülete 6 igen szavazattal az alábbi rendeletet alkotja: 
  
Tarhos Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2/2009. (I. 28.) rendelete a szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló 11/2005. (IX. 
08.) rendeletének (a továbbiakban: R) módosításáról (rendelet teljes szövege a jegyzőkönyv melléklete) 
  
Bejelentések 
  

1.      Bejelentés: Bölcsődés korúak óvodai elhelyezése 

  
Hornok Sándor: 2009. január 1-jétől lehetőség nyílik bölcsődés korúak - 2 éves kortól - óvodai elhelyezésére. A változás átalakítást nem igényel sem 
személyi sem tárgyi feltételek tekintetében. Képviselő-testületi hozzájárulás szükséges. Plusz normatív támogatást lehetne igénybe venni. A községben 4-5 
gyermeket érinthetne. 
  
Bunta Ferenc: nem is tudta, hogy az óvodát is a kistérség működteti. 
  
Hornok Sándor: távol volt a képviselő, amikor megszavazták az óvoda kistérségben való működtetését. 
  
A bejelentéssel kapcsolatban további kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
  
Hornok Sándor polgármester felolvassa a határozati javaslatot: „Tarhos Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy határoz, hogy az óvodába járást 
kettő éves kortól engedélyezi. Az ellátás költségeihez való hozzájárulást költségvetésében biztosítja. Határidő 2009. július 1., felelős Hornok Sándor 
polgármester. 
  
Hornok Sándor polgármester kéri a képviselő-testületet, hogy a határozati javaslatról szavazzanak. 
  
Tarhos Község Önkormányzata Képviselő-testülete 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
  
4/2009. (I. 27.) határozat: 
Tarhos Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy határoz, hogy az óvodába járást kettő éves kortól engedélyezi. Az ellátás költségeihez való 
hozzájárulást költségvetésében biztosítja. Határidő: 2009. július 1. 
Felelős: Hornok Sándor polgármester 
  
Dr. Halász István László: az óvodával kapcsolatban elmondja, hogy szakmailag a döntéssel nem ért egyet, mert úgy véli, hogy a gyermeknek 3 éves koráig 
az anyja mellett a helye. 
  
Bunta Ferenc: azok a szülők fogják beadni a gyereket az óvodába, akik rá vannak szorulva. 
  
Hornok Sándor: az alapító okirat módosítására lesz szükség, de ez még nem készült el. 
  

2.      Bejelentés: Körjegyzőségi működési hozzájárulás 
  
Hornok Sándor: a kimutatás szerint az önkormányzat összköltsége 17.762.365,- Ft, melyből 12.189.804,- Ft-ot került befizetésre, valamint december 15-én 
500.000,- Ft-ot, 2009. január 5-én 1.000.000,- Ft-ot utaltak át a körjegyzőség részére. Így az összes befizetés 13.689.804,- Ft-ra a követelés 4.072.561,- Ft-
ra módosult. 
  
Dr. Halász István László: azt szeretné látni, hogy hogy jöttek ki ezek a számok? 
  
Hornok Sándor: a fő észrevétele az üggyel kapcsolatban, hogy a költség megosztása megkülönböztető, ugyanis a Tarhosra eső rész úgy került 
megállapításra, hogy a körjegyzőségi normatív támogatást és az ösztönző támogatást nem közvetlenül használták fel a körjegyzőség költségeinek 
csökkentésére, hanem a két település - Bélmegyer-Csárdaszállás - egymás között osztotta meg,. Tarhos belépése miatt kapott támogatás került a három 
település között megosztásra, vagyis Tarhos az összköltségvetésből viselte a rá eső részt. Korrekt akkor lett volna, ha a körjegyzőségre kapott - több 
jogcímen járó - normatíva összegét a körjegyzőségi költségek csökkentésére használják, s a fennmaradó részt kellett volna az önkormányzatoknak 
körjegyzőség támogatás címén megfizetni. 
  
Dr. Olasz Imréné dr.: amit elmondott a polgármester úr, az a 2009. évi megállapodásra vonatkozik. A csatlakozási megállapodás alapján készült 2008. évi 
körjegyzőségi költségvetés szerint az alap és ösztönző támogatás a két település között osztódik. A körjegyzőségi költségvetés így került elfogadásra, a 
2008. évi körjegyzőségi költségvetés nem került módosításra. A dolgozók bére is a költségvetés alapján került kifizetésre. 
  



Hornok Sándor: a csatlakozási megállapodás nem erről szól, a 6. pont nem ezt mutatja. 
  
Dr. Olasz Imréné dr.: a költségvetés elfogadás ezeknek az elveknek megfelelően került elfogadásra. 
  
Hornok Sándor: akkor még az ÖNHIKI támogatásban bíztak, viszont a hivatal nem léte miatt az ÖNHIKI támogatást - a hivatal működtetésére eső - nem 
kapta meg az önkormányzat, mivel a hiány Bélmegyeren keletkezik. 
  
Bunta Ferenc: ő akkor felhívta a figyelmet, hogy Tarhos rosszul fog járni.  Vannak a táblázatban „furcsa dolgok", de ő ezekbe a számokba nem fog 
belemenni. 
  
Hornok Sándor: a csatlakozási megállapodásban az aljegyző nem is volt benne. Nem tételezte fel, hogy az önkormányzatok egymásnak nem partnerei. 
  
Dr. Olasz Imréné dr.: ez nem így van, mert a 2008. évi körjegyzőségi költségvetés azok az elvek alapján készült el, amelyet az önkormányzatok elfogadtak. 
Amióta Tarhoson nincs Vámosné, azóta Tarhos költségvetését a bélmegyeri kolléga, Kulcsárné csinálja. A körjegyzőségben lévő két üres álláshely azért nem 
került betöltésre, mert nem akarták a költségeket növelni. Ki fogja ezt a pénzt felvállalni!? 
  
Hornok Sándor: ő azt szeretné, hogy a terhet arányosan viseljék a települések. Azt gondolták, hogy az ÖNHIKI elismeri a körjegyzőség támogatását. 
  
Dr. Olasz Imréné dr.: az ÖNHIKI elismeri, amennyiben átadott pénzeszközként szerepel. 
  
Dr. Halász István László: a reálisnál magasabb a hozzájárulás, ezért Bélmegyer és Csárdaszállás településsel tárgyalni kellene. Javasolja, hogy a 
polgármester mellett még két testületi tag, Dolog Péter és Bunta Ferenc tárgyaljon a bélmegyeri polgármesterrel. 
  
Dolog Péter: ő inkább Dr. Halász Istvánt javasolja. 
  
Bunta Ferenc: ő nem megy tárgyalmi, mivel ő nem támogatta a körjegyzőséget. 
  
Szilágyi Anikó: azt szeretné tudni, hogy az ÖNHIKI miért nem ismerte el a körjegyzőségnek adott támogatást? 
  
Hornok Sándor: azért, mert az önkormányzat a feladat ellátását átadta a körjegyzőségnek, ezért feladat hiánya miatt nem kapták meg a támogatást. 
  
Dr. Olasz Imréné Dr.: a feladat ellátására átadott pénzeszközt az ÖNHIKI elismeri. 
  
Dr. Halász István László 15,26-kor távozik az ülésről. 
  
Bunta Ferenc: a polgármesternek mindenképpen tárgyalni kellene. 
  
Szilágyi Anikó: a probléma ott kezdődik, hogy a körjegyzőség kényszerhelyzetből jött létre. Véleménye az, hogy minden település legyen önálló, legyen 
minden település a saját maga gazdája. 
  
Dolog Györgyné: azért lettek körjegyzőség, mert azt mondták, hogy nem kapnak ÖNHIKI-t, körjegyzőségbe mentek és így sem kaptak ÖNHIKI-t. 
  
Hornok Sándor: nem lett volna semmi gond, amennyiben az ÖNHIKI támogatást megkapja a település. Nem csak Tarhos járt így, hanem több település is. 
  
Van- e még kérdés, hozzászólás? 
  
Kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
  
Hornok Sándor polgármester kéri a képviselő-testületet, hogy a körjegyzőséggel kapcsolatos határozati javaslatról szavazzanak. 
  
Tarhos Község Önkormányzata Képviselő-testülete 4 igen szavazattal 1 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozza: 
  
5/2009. (I. 27.) határozat: 

Tarhos Község Önkormányzatának Képviselő-testülete határozatában kéri Bélmegyer és Csárdaszállás Önkormányzatát, hogy a három település között 
2008. január hó 1. napján a körjegyzőség alakítására megkötött Csatlakozási Megállapodás alapján, a körjegyzőség működtetésére kapott (a három 
településre vonatkozóan) alap és ösztönző állami támogatást közvetlenül a körjegyzőség költségeinek fedezésére használjuk fel. 
A működtetés állami támogatás feletti kiadásait lakosságarányosan kérjük meghatározni (Csatlakozási Megállapodás 6. pontja) 
A 2008. évi költségvetési elszámolás során kérjük vegyék figyelembe: 

 az arányos és közös teherviselést 

 a tervezett és a megvalósult, a Társulási Megállapodásban elfogadott, „közös létszámot" 

 a közösen alkalmazottak valóságos munkavégzésének arányát a tagtelepüléseken 

 Tarhos Község Önkormányzata a rá kirótt aránytalan többlet költséget nem tudja átvállalni, azt megkülönböztetésnek, jogtalannak tartja 

 Tarhos község ÖNHIKI pályázatán nem ismerték el a körjegyzőségnek átadott működési hozzájárulást, így a reálisnál magasabb hozzájárulást 
az Önkormányzat nem tud teljesíteni. 

Határidő: közlésre azonnal 
Felelős:  Hornok Sándor polgármester 
  

3.      Bejelentés: Polgármesteri Hivatal szigetelése 
  
Hornok Sándor: a hivatal felújítása során az épület szigetelését el kellett végezni, melynek költsége 622 ezer, melyből a Wiener Center Kft átvállalt 122 ezer 
Ft-ot. Az önkormányzatot 500.000,- Ft terheli, melyre fizetéshalasztást kért. A szigetelés költségének kifizetésére kér felhatalmazást, s kéri a képviselő-
testületet, hogy szavazzanak. 
  
Tarhos Község Önkormányzata Képviselő-testülete 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
  
6/2009. (I. 27.) határozat: 
  
  
  
  
  
Bunta Ferenc: a hivatal felújítása során felmerült, előre nem látott problémák kapcsán - elektromos hálózat, utólagos talajnedvesség szigetelése - összehívott 
volna egy rendkívüli ülést. Ki van-e fizetve az elektromos hálózat felújítása? 
  
Hornok Sándor: még teljes egészében nincs, fizetéshalasztást kért. 
  
Tájékoztatásul elmondja, hogy az iskola és óvoda 2008. évi működésével kapcsolatos egyeztetés megtörtént. Készül a 2009. évi költségvetés. 



  
Bunta Ferenc: ezen felül az üzemelési költség az önkormányzatot terheli? 
  
Hornok Sándor: nem, azt leszámlázzák. Az iskola kiadása 2009-ben magasabb, mivel a gyereklétszám 46 főre csökkent, illetve 2 dolgozó jubileumi 
jutalomban részesül.   
  
Van-e a képviselőknek egyéb témában kérdésük? 
  
Bunta Ferenc: tudomására jutott, hogy a téli szünet után, az iskola kezdésekor 12-13 fokban tanultak a gyerekek, tüzelő alig volt az iskolában. Azért van 
felháborodva, mert évek óta folyik a fakitermelés még sincs tüzelő! A fűtő azt mondta, hogy nincs fa amivel benyújtson. Rengeteg fa ki lett termelve, hol van? 
Hol van a tanyagondnok, nem dolgozik? 
  
Hornok Sándor: nem a fa hiánya miatt nem volt fűtés az iskolában, hanem a fűtő hibájából nem került felfűtésre az iskola. Tűzifa folyamatosan van. A fűtő 
rosszul ítélte meg, hogy mikor kell begyújtani. A tanyagondnok decemberben szabadságon volt, most a favágó emberek irányításával bízta meg a 
tanyagondnokot. 
  
Bunta Ferenc: a tanyagondnok a legkritikusabb időben van oda, azt csinál, amit akar. Bejelenti, hogy írni fog a Közigazgatási Hivatalnak. 
  
Hornok Sándor: a tanyán élőket kellene megkérdezni, hogy ellátja-e őket, vagy sem. Tudomása szerint fennakadás az ellátásban nincs, járatok nem 
maradnak ki. 
  
Bunta Ferenc: van egy pár ember, aki benne van az ellátási körben. A nagy hidegben hányszor nézett a tanyasi emberekre: 
  
Hornok Sándor: tudomása szerint nem volt probléma. 
  
Bunta Ferenc: javasolja, hogy vegyék fel a szakhatóságokkal a kapcsolatot - erdészet, vízügy -, hogy van-e kitermelhető fa és adják ki a lakosoknak. 
  
Dolog Péter: ezt helyesli, jó ötletnek tartja. 
  
Hornok Sándor: a külterületen csak az önkormányzat tulajdonában van csatorna. A csatorna tisztítása elég kényes, mivel az árok feléig a földtulajdonosokat 
illeti meg. A Körös-Berettyó Vízgazdálkodási Társulat jelenleg 2 csatorna tisztítására adott engedélyt. Molnár István a korábbi képviselő-testülettől kapott 
megbízást a külterületen lévő önkormányzati csatornák tisztítására. Ő úgy tapasztalta, hogy ezzel kapcsolatban visszaélés nem történt. 
  
Dolog Péter: javasolja, hogy a képviselő-testület mindenkor tudja, hogy kik és hol dolgoznak. 
  
Hornok Sándor: ősszel kell feltérképezni, hogy melyik csatornát kell tisztítani. 
  
Bunta Ferenc: engedély kell az erdőfelügyelőségtől? 
  
Hornok Sándor: a tulajdonostól kell engedély. 
  
Bunta Ferenc: a Gyógypedagógiai Intézettel kapcsolatban kérjenek írásban állásfoglalást, hogy a Békés Megyei Önkormányzatnak, mint tulajdonosnak mi a 
szándéka az épülettel, területtel kapcsolatban. Mi a szándéka a megyének, van-e erről tudomása az országgyűlési képviselő úrnak? 
  
Erdős Norbert: nem tagja a megyei közgyűlésnek, de jó ötletnek tartja azt, hogy a helyi önkormányzat tájékoztatást kér az intézménnyel kapcsolatban. 
  
Hornok Sándor: a tájékoztatás kérése már megtörtént. A megyei önkormányzat részéről folyamatosan tájékoztatják. Az elképzelések szerint a Zenepavilon 
maradna a kultúra szolgálatában, leválasztásra kerülne a többi épületegyüttestől, ehhez viszont külön utat kellene biztosítani. A rendezési tervben is szereplő 
út magántulajdonban lévő földterületen vezetne. A földtulajdonosokat már tájékoztatták az elképzelésekről. A másik részt szintén ketté választanák, a kastélyt 
az eredeti állapotnak megfelelően vissza szeretnék állítani, s azt turisztikai célra felhasználni. A megyei önkormányzat tervezőket bízott meg a különböző 
variációk kidolgozására. A tanépületi testületet továbbra is lehetne oktatási célra használni. Amire nincs elképzelés, azok a leromlott szolgálati lakások. A cél 
az, hogy az egész területet ne forgassák ki a jelenlegi állapotából, őrizzék meg a környezetet. Nincs szándék magánkézbe adni az intézményt. 
  
Erdős Norbert: tudomása szerint hirdetik az intézményt, de vevő nincs rá. A megyei önkormányzat intézmény felújításra pályázik és csere formájában a 
tarhosi ingatlan a városé lehetne. Sok ingatlan van Békés város tulajdonában, ahol intézményfenntartóként a megye szerepel.   
  
Hornok Sándor: van-e még kérdés, hozzászólás? 
  
Kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
  
Hornok Sándor polgármester megköszöni a részvételt, 16,20-kor az ülést bezárja. 
  
  
  

k.m.f. 
  
  
  
  

                Hornok Sándor                               Dr. Olasz Imréné dr. 
                            polgármester                                          körjegyző 
  
  
  
                            Dolog Györgyné                                  Szilágyi Anikó 
                                  hitelesítő                                                hitelesítő                    

 


